
tega odbora, drugače se je bati, da bo mi
nulo zopet marsikatero leto, preden bomo 
zopet imeli okrajno učiteljsko konferenco. 
Treba bo pa tudi misliti na deželno učitelj
sko konferenco, ki bi za Slovence in Hr
vate bila novum, zakaj take menda ne 
pomni nihče, pač pa so Lahi imeli deželno 
učiteljsko konferenco pred 3 do 4 leti ne
kje v Istri. Zopet Lahi! Mi seveda ne po
trebujemo konferenc, mi sploh marsičesa 
ne potrebujemo, n. pr. v Trstu slovenskih 
srednjih šol. 

Šolsko leto se bliža koncu, treba bo 
vpisati dečke v srednjo šolo. in zopet ne 
bo iz vse okolice, pa tudi iz CirilMeto
dovih šol v mestu, nobeden deček mo
gel v srednjo šolo, če ni bil na pripravnici. 
Vredni smo takih razmer, da. prav res 
smo jih vredni! Imamo v okolici obilo 
ljudskih šol. ki so normalno organizirane 
do petega razreda, a vendar iz vseh teh 
šol ne pride niti eden deček v Trstu v 
srednjo šolo. In mi, slovenski učitelji, gle
damo to kot fatalisti, svetujemo kvečjemu 
temu ali onemu očetu, naj da svojega bi
stroumnega dečka iz naše slovenske šole 
v nemško v mestu ali v pripravljalnico, 
drugače pa se nam zdi cela stvar silno 
naravna. 

Ali res ni sredstva, s katerimi bi pri
silili našo vlado, da nam da to. kar ponuja 
Albancem? Ali imamo res tinto v žilah? 
In če je kdo v Trstu, ki se mu zde zahteve 
po srednji šoli prezgodnje, ali ni mogoče 
takih ljudi prepričati okrivi njih ideji? 

Storimo vendar zopet kak korak na
prej, da ne bo treba iz Trsta pošiljati otrok 
v šolo v Postojno in Idrijo, kakor se do
gaja zdaj. Učiteljsko društvo je tu pokli
cano, podati iniciativo, drugače nam bodo 
res lahko očitali marsikaj, kakor se na
merava. Pokažimo, da zmoremo tudi mi 
kaj. četudi smo le učitelji. Naprej za slo
vensko srednjo šolo v Trstu! 

Okrajna učiteljska konfe
renca v Trstu. 

V Trstu sta bili letos dve okrajn 
učiteljski konferenci, in sicer dne 7. pro
sinca slovenska, 29. in 30. maja pa laška 
Ni mi znano, so li tudi laški učitelji bre/ 
diet prišli na konferenco, sploh ne vem 
če jim glede oddaljave šol diete pristoje 
a to moram naglašati, da so slovensk 
učitelji gornje okolice, ki bi imeli pravice 
do potnine in dnevnine, prostovoljno re
signirali na dotične zneske, ker jih nihče 
plačati noče in bi zahteva potnine in dnev 
nine onemogočila sklicanje konference 
Lepe razmere, kajne! Zato se pa tudi ni
kakor ne morem strinjati z nazori oneg; 
gospoda, ki se je (kakor je poročala »Edi
nost«) zahvalil šolski oblasti, da ie dovo
lila, sklicati konferenco. Če komu, gre za 
hvala edino le učiteljstvu, ki se je odrekle 
potnim in dnevnim ter tako omogočile 
konferenco. Prepričan sem, da učiteljstve 
ni soglašalo s to zahvalo. 

Pa mislil sem nekaj drugega omeniti 
Slovenska učiteljska konferenca, sklican; 
menda po kakih osmih letih, je trajala 1< 
en dan. dasi je bil dnevni red jako obširei 
in smo do sedmih zvečer bili zbrani \ 
zbornici; laška konferenca pa je imela n; 
razpolago dva dneva časa. Od kod ta raz 
lika? Ali smo mi manj vredni, ali smatr; 
morda deželna šolska oblast konferenčn 
dan za dan počitnic, ki jih je treba seved; 
učiteljstvu čim bolj zožiti? In to le gledi 
slovenskih učiteljev seveda! 

Ker že govorim o konferenci, še pa 
besed. Bili so izvoljeni razni odbori ii 
odseki, ki pa se o njih delovanju mali 
sliši. Zato opozarjam člane konferenčneg; 
odbora, naj vsaj oni skrbe. da ne bo treb; 
predolgo čakati na prihodnjo konferenco 
mislimi, da bi bilo popolnoma v redu. aki 
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